
 
Toisen asteen ammatillisen- ja lukiokoulutuksen opiskelijoiden maksuton ajolupa 
 
Kaupunginhallitus 04.04.2022 § 145 
    
994/12.00.00/2021    
 
Valmistelija Hallintojohtaja Matti Bergman 
 
 Koulutuskeskus Brahen hallituksen pöytäkirjan ote 22.2.2022 § 5: 
 
HAL 23.11.2021 § 103 (valm. kuntayhtymän johtaja, rehtori ) 
 
 Jäsenkuntien alueella on virinnyt keskustelu lukiokoulutuksen 

opiskelijoiden ajoluvan tarjoamisesta osana opintoja. Asian käsittelyssä ei 
ole huomioitu ammatillisen koulutuksen opiskelijoita. Oppivelvollisuuden 
laajentamisen tavoitteena on nostaa koulutus- ja osaamistasoa, kaventaa 
oppimiseroja sekä lisätä koulutuksellista yhdenvertaisuutta ja tasa-arvoa. 

 
 Yhdenvertaisuuden ja tasa-arvon toteuttamiseksi keskustelussa tulisi ottaa 

mukaan sekä lukio- että ammatillisen koulutus. 
 
Päätösehdotus: Koulutuskeskus Brahen hallitus esittää asiasta seutukunnallisen 

keskustelun käymistä koko toisen asteen opiskelijoiden (lukio ja 
ammatillinen koulutus) sekä päätöksenteon että rahoituksen osalta. 

 
Päätös: Hallitus hyväksyi ehdotuksen ja lähettää asian tiedoksi jäsenkunnille. 
 
  
VALT 20.12.2021 § 18 (valm. kuntayhtymän johtaja, rehtori) 
 
 Yhtymähallituksen päätös on toimitettu jäsenkuntien käsiteltäväksi 

Koulutuskuntayhtymä Brahen hallituksen kokouksen jälkeen. 
  
Päätösehdotus: Yhtymävaltuusto merkitsee asian tiedoksi.  
 
Päätös: Yhtymävaltuusto merkitsi asian tiedoksi. 
 
 
HAL 22.02.2022 § 5 (valm. kuntayhtymän johtaja, rehtori ) 
 
 Koulutuskeskus Brahen omistajaohjausryhmä käsitteli asiaa kokouksessaan 

17.12.2021. Kokouksessa sovittiin, että Koulutuskuntayhtymä Brahe 
kartoittaa ajokorttikoulutuksesta aiheutuvat kustannukset omien 
opiskelijoidensa osalta ja ilmoittaa ne jäsenkunnilleen. Jäsenkunnat 
päättävät, miten ajokorttiasiassa edetään toteutuksen ja rahoituksen 
osalta. 

 
 Seutukunnan toisen asteen oppilaitoksiin on hakenut yhteishaussa 

ensisijaisena hakuvaihtoehtona vuosina 2018 - 2021 vuosittain 424 - 479 
opiskelijaa. Näistä ensisijaisesta hakijoista on lukiokoulutukseen hakenut 



keskimäärin noin 40 prosenttia ja ammatilliseen koulutukseen noin 60 
prosenttia. Kaikista hakijoista noin 55 - 60 prosenttia (n. 250) hakee 
vuosittain ensisijaisesti Koulutuskeskus Braheen. 

 
 Koulutuskeskus Brahessa opiskelee vuosittain arviolta noin 250 

maksuttoman oppivelvollisuuden piiriin kuuluvaa oppivelvollista 
(parhaillaan noin 225). Lukumäärä vaihtelee vuosittain muutamilla 
kymmenillä opiskelijoilla. Ajokorttikustannukset aiheuttaisivat vuosittain 
arviolta noin 230 000 - 270 000 euron lisäkustannuksen (900 € / opiskelija). 
Arvio on laskettu samalla kustannusarviolla kuin lukiokoulutuksen osalta. 
Mikäli opiskelijakohtainen kustannus muodostuu korkeammaksi, vaikuttaa 
se samassa suhteessa kokonaiskustannuksiin. 

 
Päätösehdotus: Koulutuskeskus Brahen hallitus käy asiasta keskustelun ja esittää asiasta 

seutukunnallisen keskustelun käymistä koko toisen asteen opiskelijoiden 
(lukio ja ammatillinen) ja rahoituksen osalta. Hallitus lähettää asian 
jatkokäsiteltäväksi jäsenkunnillensa. 

 
Päätös: Hallitus hyväksyi ehdotuksen. 
 
 Antero Aulakoski liittyi kokoukseen pykälän käsittelyn aikana klo 14.45. 
 
Esittelijä Kaupunginjohtaja Mattila Ritva 

 
Päätösesitys Esitetään, että kuntajohtajat ja sivistysjohtajat sekä toisen asteen 

oppilaitosten edustajat muodostavat työryhmän, joka selvittää toisen 
asteen ammatillisen ja lukiokoulutuksen opiskelijoiden maksutonta 
ajolupa-asiaa yhdessä. 
 

Päätös Keskustelun kuluessa kaupunginjohtaja teki seuraavanlaisen muutetun 
päätösesityksen: 
 
Esitetään, että kuntajohtajat ja sivistysjohtajat, valtuustojen ja hallitusten 
puheenjohtajat ja toisen asteen oppilaitosten edustajat muodostavat 
työryhmän, joka selvittää toisen asteen ammatillisen ja lukiokoulutuksen 
opiskelijoiden maksutonta ajolupa-asiaa yhdessä. Koollekutsujana toimii 
Koulutuskuntayhtymä Brahe. 
 
Kaupunginhallitus hyväksyi kaupunginjohtajan muutetun päätösesityksen. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että Jaana Hautamäki ja Nina Pulkkanen poistuivat 
kokouksesta esteellisinä asian käsittelyn ajaksi. (Hautamäki Jaana - 
yhteisöjääviys, Koulutuskeskus Brahen hallituksen jäsen, Nina Pulkkanen - 
palvelussuhdejääviys, Koulutuskeskus Brahen viranhaltija) 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että pöytäkirjan tarkastajaksi asian kohdalle 
valittiin Anu Mattila. 
 
Merkittiin pöytäkirjaan, että kokous keskeytettiin jaloittelutauon ajaksi klo 
18.20, kokousta jatkettiin klo 18.27. 


